



English	عربي
Name of the institution: Hamdan bin Mohammed Smart University	اسم المؤسسة: جامعة حمدان بن محمد الذكية
About the Institution: Hamdan Bin Mohammed Smart University (HBMSU), established in 2002, is the UAE's first smart university, founded by Dubai's Crown Prince, Sheikh Hamdan bin Mohammed. It pioneered e-learning and offers a blended learning approach with face-to-face, online, and self-paced options. HBMSU emphasizes student support through automated services and virtual communities, with its Smart Campus winning the 2015 Wharton-QS Reimagine Education Award. The university offers both Fall and Spring intakes and provides lifelong learning programs in sectors such as business, healthcare, and smart learning.	نبذه عن المؤسسة التعليمية : جامعة حمدان بن محمد الذكية (HBMSU) ، التي تأسست في عام 2002، هي أول جامعة ذكية في دولة الإمارات العربية المتحدة، أسسها سمو الشيخ حمدان بن محمد بن راشد آل مكتوم، ولي عهد دبي. كانت الجامعة رائدة في التعلم الإلكتروني وتقدم نهجاً تعليمياً مدمجاً يجمع بين الفصول الدراسية المباشرة والتعليم عبر الإنترنت والتعلم الذاتي. تركز الجامعة على دعم الطلاب من خلال خدمات مؤتمتة ومجتمعات افتراضية، وقد فازت منصتها الذكية " الحرم الجامعي الذكي " بجائزة "إعادة تصور التعليم" من وارتن و QS في عام 2015. تقدم الجامعة فترات قبول في فصلي الخريف والربيع، وتوفر برامج تعليمية مدى الحياة في مجالات مثل الأعمال التجارية والرعاية الصحية والتعليم الذكي.
Website: https://www.hbmsu.ac.ae/	
Email address: learn@hbmsu.ac.ae	
Social Media Accounts	
Main Academy Number: 044241111 Registration Office: 044241030	الرقم الرئيسي للحرم الأكاديمي 044241111 مكتب التسجيل 044241030
Registration and Tuition Fees, if applicable Application fees :315 AED Bachelors Admission fees: 1000 AED Masters Admission Fees: 1500 AED Tutions Fees: https://www.hbmsu.ac.ae/study/tutions-and-fees	رسوم التسجيل و الدراسة رسوم التقديم: 315 درهم إماراتي رسوم القبول للبكالوريوس: 1000 درهم إماراتي رسوم القبول للماجستير: 1500 درهم إماراتي رسوم الدراسة: https://www.hbmsu.ac.ae/study/tutions-and-fees
Scholarship information : Sheikh Hamdan Scholarship	هل توفر الأكاديمية منح دراسية نعم , منحة الشيخ حمدان
Is Housing available for students? No	هل توفر الأكاديمية سكن داخلي: لا
Is Transportation available for students? No	هل توفر الأكاديمية مواصلات: لا
Institution type: Semi-government	نوع المؤسسة التعليمية شبه حكومية
Nationality intake - UAE nationals – Yes - Mother Nationals – Yes	



Student mix - Male students – Yes - Female students – Yes - Co-education – Yes/No	
Disability services : Discounts for People of Determination	خدمات أصحاب الهمم : خصومات لأصحاب الهمم
Academic Facilities :Class rooms - Virtual classroom - Virtual offices- cloud campus - Computer lab - outdoor sports facility - library - study rooms	المرافق الأكاديمية : الفصول الدراسية - الفصول الافتراضية - المكاتب الافتراضية - الحرم الجامعي السحابي - مختبر الحاسوب - المرافق الرياضية الخارجية - المكتبة - غرف الدراسة
Programs : Bachelor of Business & Quality Management Bachelor of Business & Human Resource Management Bachelor of Business in Accounting Bachelor of Science in Health Administration Required Documents (Bachelor's Program): - Personal photo - High school certificate - Passport - National ID - Family book (for UAE nationals) / Residency visa (for residents) - English language proficiency requirement (EmSAT 1100 – TOEFL 500 – IELTS 5) - Certificate of good conduct <i>Names of courses offered, entry requirements, course structure, grading system, etc. for individual courses</i>	البرامج الدراسية بكالوريوس في إدارة الأعمال والجودة بكالوريوس في إدارة الأعمال والموارد البشرية بكالوريوس في إدارة الأعمال في المحاسبة بكالوريوس العلوم في إدارة الصحة الوثائق المطلوبة (لبرنامج البكالوريوس): 1. صورة شخصية 2. شهادة الثانوية العامة 3. جواز السفر 4. بطاقة الهوية 5. خلاصة القيد (للمواطنين) / الإقامة (للمقيمين) 6. متطلب اللغة الإنجليزية (إمسات 1100 – توفل 500 – أيلتس 5) 7. شهادة حسن السيرة والسلوك
Benefits and Allowances: Not available	• المكافآت والمزايا لا يوجد
Admission and Eligibility Criteria: - Emirati and mother national students - High school curriculums / study type / stream - EmSAT requirements - Specific entrance criteria /institution's requirements (interviews and other assessments) Attached pdf with details in the Email	• متطلبات القبول ومعايير • الطلبة مواطن و أبناء مواطنات • حسب الفئات (المدارس الحكومية، الخاصة حسب المنهاج، وغيرها) • متطلبات اختبارات الامارات القياسي حسب المواد • ماهية المتطلبات الداخلية للمؤسسة من حيث المقابلة الشخصية أو امتحانات القبول الأخرى